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Nagy Jakub csalódottan érkezett haza Rióból

A paralimpikon folytatja pályafutását, de...
Komoly dilemma előtt áll 
Nagy Jakub, aki hazánkat 
képviselte bocciában a riói 
paralimpián. Mindent egy 
lapra tett fel, de nem sikerült 
elérnie a várt eredményt. Fel
merült benne az a gondolat 
is, hogy befejezi pályafutá
sát.
A riói játékokon a csapat
versenyben tizedik lettél, 
az egyéniben nem jutottál 
tovább a csoportból. Többet 
vártál?
– Igen. Csalódás számomra 
ez az eredmény. Nem igaz, 
hogy a paralimpián a részvétel 
a fontos. Jobb eredményt kel-
lett volna elérnem.
Miért nem sikerült?
– Ez számomra is rejtély. A 
felkészülés jól sikerült. Min-
dent egy lapra tettem fel, mel-
lékvágányra került az iskola, 
felmondtam a munkahelye-
men. Az edzések is rendben 
voltak Rióban. Nem tudom, 
mi történt. 

Milyen környe
zetben verse
nyeztetek?
– Egy sportcsar-
nokban, ahol 
néha 15 ezer 
ember volt. Hogy 
volt-e lámpalá-
zam? Hát az rossz 
lett volna, ha nem 
lett volna. Igaz, 
hogy a legtöbb 
versenyemen csak 
a családtagok 
vannak jelen, itt 
meg szurkolók 
is voltak, de nem 
itt kell keresni az 
okot.
Milyen volt a hangulat a 
szlovák csapatban?
– Nagyon jó, hiszen 11 érmet 
szereztünk. Külön öröm szá-
momra, hogy a bocciában, 
amely először szerepelt  
paralimpiai sportágként, 
aranyat és egy ezüstöt is sze-
reztünk. Ez nagyon fontos a 

sportág jövőjét tekintve. 
A sportcsarnokon kívül mit 
láttál még Rióban?
– Még a versenyek előtt elláto-
gattunk a Megváltó Krisztus 
szobrához. Ezen kívül mást 
nem láttam. A csatáim után 
ugyanis beteg voltam, így 
csak az ágy maradt nekem. 

Hogyan tovább?
– Novemberben kerül sor 
Somorján a Boccia Mastersre, 
decemberben pedig állam-
vizsgázom a pozsonyi egyete-
men. 
Jövőre pedig elkezdesz 
harcolni a következő 
paralimpiára való kijutá
sért...
– Még nem tudom, hogy 
továbbra is a legmagasabb 
szinten fogok-e sportolni. 
Az élsportot nagyon nehéz 
összeegyeztetni a munkám-
mal. Majd meglátjuk, hogy 
alakul a helyzet, milyen mun-
kahelyet sikerül szereznem. 
Egy biztos, szeretnék alapí-
tani Somorján egy boccia-
klubot. Ezúton is köszönöm 
a városnak a támogatást, a 
bérmentes edzést a Samaria 
Sportközpontban, valamint 
köszönöm a CZ Slovakiának, 
hogy anyagilag támogatta a 
rehabilitációmat.

Duducz Tibor

2016. szeptember 22-én tartotta ülését a városi képviselő-testület
Megépül egy komplex szociális központ?

A közgyűlésen szó volt arról 
a ma üresen álló ódon épü-
letegyüttesről, amely tavaly 
szeptemberig öregotthon-
ként működött. A képviselők 
egy csoportja azzal a javas-
lattal állt elő, hogy a Kaszár-
nya utcai épület három szár-
nya – egyre rosszabb állagá-
ra való tekintettel – kerüljön 
lebontásra, a műemlékvé-
delem alatt álló kápolna 
melletti, azaz a Fűzfa utcára 
néző szárny pedig marad-
jon meg. Az épületszárnyak 
lebontásával kb. 700 négy-
zetméter terület szabadulna 

fel, amelynek felén újabb 
pavilon épülne az idősek ott-
honához tartozva. A város 
a fennmaradó szabad terü-
letet és a lebontatlan épü-
letszárnyat szociális célokra 
használná fel. Az új épület 
nappali otthonként üzemel-
ne, támogatva olyan idős 
embereket, akik már segít-
ségre szorulnak, de nem igé-
nyelnek 24 órás gondozást. 
Így egy komplex szociális 
szolgáltatást nyújtó központ 
létesülne. Bauer Edit, a szo-
ciális, egészségügyi és lakás-
bizottság elnöke az elképze-

lés valóra váltásához kérte 
képviselőtársai támogatását, 
egyúttal felhívta a figyelmet 
arra is, hogy a város jövő évi 
költségvetésébe dolgozzák 
bele a várható költségeket. 
Javaslatát a képviselők egy-
hangúlag jóváhagyták.
Az önkormányzat ülésén 
kiértékelték a város 2016. évi 
költségvetésének első félévi 
teljesítését (ez törvényből 
adódóan negyedévente köte-
lező). Megállapítást nyert, 
hogy a város továbbra is jól 
gazdálkodik. Erről tanús-
kodnak a számok: a bevéte-

li oldalon a teljesítés 57, 89 
százalék, a kiadási oldalon 
pedig 49,41 százalék. 
A képviselők 6/2016 szám 
alatt jóváhagyták a város 
területén levő temetők 
működési rendjét szabályo-
zó általánosan kötelező érvé-
nyű rendeletet, majd néhány 
ingatlan bérleti jogának 
átruházását, bérbeadását és 
bérbeadási szándékát. 

* * *
A közgyűlés napján, szep
tember 22én volt egy éve, 
hogy az idősek otthonának 
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Rekordokat döntött az idei Pomlé Fesztivál
Sikeresen lezajlott a hetedik 
Pomlé Fesztivál. A szerve-
zők évről évre igyekeznek 
valami újítást csempészni 
a programba, idén is így 
volt. Azonban a legnagyobb 
közönségcsábító körülmény, 
minden emberi igyekezet 
ellenére, a jó idő. 
A tavalyi évhez hasonlóan 
idén is nagyszerű időnk volt 
augusztus 26- és 27-én. 
A kétnapos rendezvény 
látogatottsági rekor-
dot döntött – a már 
tavaly is megdöbben-
tő 5000-es létszá-
mot idén sikerült 
felülmúlni. Pontos 
számot a szervezők 
nem tudnak mon-
dani, mert a 18 év 
alattiaknak a belé-
pés ingyenes volt, de 
az eladott belépők és 
a megsaccolt fiatal-
korúak alapján kb. 
5500-an látogattak 
ki a Pomléba. A 
siker mutatója 
nem feltétlenül 
az évről évre 
növekedő néző-
szám, hanem a 
programkínálat 
minősége, mely 
találkozik a közön-
ség igényeivel. Ezt, úgy 
érezzük, idén is sikerült 
megvalósítani. 
Egyre több programot, szí-
nesebb műsorokat, igénye-
sebb műsorszámokat sike-
rült hoznunk a fesztiválra. A 
fellépők is szeretik a Pomlé 
helyszínét és közönségét, 
örömmel jönnek Somorjára, 
és hálásan távoznak.
Idén több újdonsággal szí-
nesítettük a programot, 
elsősorban a Meserétet 
igyekeztünk vonzóbbá, sok-
színűbbé tenni. Nagy köz-
kedveltségnek örvendett a 
szalmavár, mely a gyerekek 
körében a Pomlé Feszti-
vál kedvenc helyszíne lett. 
Újdonság volt itt továbbá, 
hogy a Meserét idén kétna-
pos volt, már pénteken is 
nyújtott programokat. Sike-
rült a kézművesvásárt is szí-

nesebbé tenni, habár a fesz-
tivállátogatók inkább csak 
gyönyörködni álltak meg 
egy-egy kézművesportékát 
kínáló sátor előtt. 
A színpadon zajló progra-
mokat óriási tömeg kísérte 
figyelem-
mel. 

Köszönhető ez annak is, 
hogy olyan két világhírű 
zenekart is sikerült a fesz-
tiválra elhozni, mely fan-
tasztikus bulit csapott, a 
közönség imádta és tombol-
va táncolt a színpad előtt. 
Pedig sem a Boban Markovič 
Orchestra, sem pedig a 
Parno Graszt nem a könnyű, 
könnyen emészthető műfajt 
képviseli, mégis akkora 
élményt nyújtottak a feszti-
válozóknak, amelyre sokáig 
emlékezni fogunk. 
De nem csak az esti nagy-

koncertek töltötték meg a 
nézőteret, a délutáni folklór-
műsor is telt ház előtt folyt, 
ami a táncos gyerekek és 
munkájuk megbecsülésének 
a jele. Nincs egy gyermek 
számára nagyobb öröm, 
mint amikor a színpadra 

teszi egész évi 
munká-

jának gyü-
mölcsét, és azt 
a közönség megkö-
szöni, megünnepli.

A Pomlé Fesztivál vonzó ele-
me a Bor utca. A neves hazai 
és határon túlról érkezett 
borászok a legkülönlege-
sebb boraikat kínálták két 
napon át a közönségnek. A 
fesztivál rendszeres látoga-
tói régi, ismerős borászokat 
is üdvözölhettek. A hangula-
tos, folyamatosan hömpöly-

gő tömeget vonzó Bor utca 
az egyik legkedvesebb hely-
színe a fesztiválnak, ahol 
régi és új ismerősök, bará-
tok egy-egy borház mellett 
megállva csevegnek, beszél-
getnek. Itt a különleges han-
gulat mindenkit magával 

ránt.
A szervezők számá-

ra pedig a leg-
nagyobb öröm 

a helyszínek 
között sétál-
va látni a 
sok mosoly-
gó, beszél-
gető, elége-

dett embert.
Nem először 

fordul elő a 
Pomlé Fesztivál 

történetében, 
hogy min-

den prog-
r a m o n 
telt ház 
várja a 
f e l l é -
p ő k e t . 
I l y e n 
k ö z ö n -

s é g n e k 
öröm fesz-

tivált szer-
vezni, öröm 

előttük fellépni 
és öröm nekik 

zenélni. A szer-
vezők ezúton 
is köszönik 
a közönség 
fellépők iránt 
tanúsított sze-
retetét, tiszte-

letét. Köszön-
jük a támogatók 

anyagi hozzájáru-
lását, nélkülük nem 

sikerült volna ennyire szí-
nes programot összehozni. 
Külön köszönet a fő támo-
gatóknak: Somorja város 
önkormányzatának és a Szlo-
vák Köztársaság kormányhi-
vatalának, mely a Kisebbségi 
Kultúrák Program 2016 kere-
tében támogatta a fesztivált.
Találkozzunk újra a Pomlé 
Fesztiválon 2017. augusztus 
utolsó hétvégéjén!

Nagy Myrtil
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(Befejezés az 1. oldalról)

Megépül egy komplex szociális központ?
lakói a régi, ódon épületből 
az újonnan felépített kor
szerű épületbe költöztek. 
Ennek kapcsán Bodó Anna, 
a ma már Ambrózia nevet 
viselő intézmény igazgatója 
elmondta:

– Ma van pontosan egy éve, 
hogy az idősek otthona 
átköltözött az új épületbe. 
Ezt a dátumot az otthon 
lakói is számon tartják. 
Nem kell mondanom, hogy 
miért. Összehasonlíthatat-
lanul jobb életkörülmények 
közé kerültek. A régi 3, 4 sőt 
5 ágyas szobák helyett két-
ágyas, világos, tágas, fürdő-
szobával ellátott szobákban 
lakhatnak. Ez lehetővé teszi, 
hogy betegség, kor, érdeklő-
dési kör szerint tudjuk őket 
elhelyezni, ami csökken-
ti a konfliktushelyzeteket. 
Megoldódtak a fürdetéssel, 
zuhanyozással kapcsolatos 
gondok (nem kell télen-nyá-
ron az udvaron keresztül 
szállítani ápoltjainkat a für-
dőszobába), a szobák mel-
letti fürdőszobában akkor 
zuhanyozhatnak, amikor 
szükségük van rá. (Megjegy-
zem, ezt meg is teszik, lát-
juk ezt a vízszámlán, amely 
jóval magasabb lett.) A nagy 
közös fürdőszoba és a széles 
folyosó lehetővé teszi, hogy 
használjuk a modern segéd-
eszközöket, például a fekvő-
betegek részére beszerzett 
mozgatható fürdető ágyat. 

Így higiéniai szempont-
ból színvonalasabb ápolást 
tudunk nyújtani.
A régi otthon zegzugos 
épület volt, több bejárattal, 
és így az ott élők bizonyos 
fokig el voltak szigetelve egy-
mástól. A mostani világos, 

tágas épület hozzájárult az 
egymás közötti kapcsolatok 
felélénküléséhez, szorosab-
bá váltak a már meglévő kap-
csolatok, újak alakultak ki. 
Megjelent egy nagyon érde-
kes, fontos jelenség, az egy-
másnak segíteni akarás. Van-
nak mobilis ápoltjaink, akik, 
úgymond, örökbe fogadták 
egy-egy kerekes székes társu-
kat. Segíteni akarnak nekik, 
bár nem kellene, hiszen a 
személyzet végzi a dolgát. 
A régi társalkodót a lakók 
nemigen használták, mert 
problémát okozott nekik 
a helyiség megközelítése. 
Most pedig? Tele van, és 
nem csak tolószékesekkel, 
akiket az ápolók odavisz-
nek. Megfizethetetlen, hogy 
az új épület akadálymentes, 
s minden egy szinten van. 
Tavasz óta telt ház van a 
teraszon is. Ott kávéznak, 
dohányoznak, beszélgetnek 
a lakók. Van, aki nyáron 
napozott is, mert, ahogy 
ő mondta, szereti a napot. 
Szinte mindenki kijuthat az 
udvarra, teraszra. Szívme-
lengető látvány az a három 
kerekesszékes, 90 év körü-
li néni, akiknek most már 

rendszeresen ott van a dél-
utáni találkájuk, és örülnek 
egymásnak.
A nagy ebédlő lehetővé teszi 
különböző programok, elő-
adások szervezését. Lehető-
ség nyílt arra is, hogy a lakók 
együtt ebédeljenek – a 36 
lakóból csak öten étkeznek a 
szobájukban.
Ez alatt az egy év alatt állan-
dó jelleggel teljes kapacitás-
sal működünk. Folytatjuk 
az új otthon szépítését, fej-
lesztését. A város támoga-
tásával pályázat útján 20 
db új, elektromosan szabá-
lyozható ágyat vásároltunk, 
modern, az előírásoknak 
megfelelő segédeszköze-
ink vannak. Meg is nőtt az 
érdeklődés az otthon iránt, 
és nem csak az elhelyezést 
igénylők száma nőtt meg. 
Kíváncsiak ránk az embe-
rek, vannak, akik segíteni 
akarnak, akár gyümölccsel, 
akár más ajándékkal, akár a 
programok szervezésében. 
Nagy kihívás volt szá-

munkra az épület környé-
kének parkosítása, amihez 
felbecsülhetetlen segítséget 
kaptunk az Area Somorja 
Kft.-től, a városi hivatal 
környezetvédelmi osztályá-
tól, de Juhász Tibor festő-
művésztől is. Sokat lehetne 
még beszélni arról, hogy mi 
minden valósult meg. De 
igazából nem ez a fontos, 
hanem az eredmény: az ott 
élők elégedett, mosolygó 
arca. 
Így egy év távlatából lát-
juk csak igazán, milyen 
nagy horderejű lépést tett 
Somorja városa az idős, 
beteg, segítségre szoruló 
lakosokért. A város életétől 
elszigetelt, régi „öregott-
honból” modern, nyitott, a 
mai kor követelményeinek 
megfelelő idősek otthona 
lett.  
Ezt szeretném a képviselő-
testületnek megköszönni a 
magam, az otthon jelenlegi 
és jövőbeni lakói és az alkal-
mazottak nevében.  (−)

Kezdetét vette városunkban az újszülöttprogram megva-
lósítása. Somorja  önkormányzata szeptember 28-án első 
alkalommal köszöntötte az újszülötteket. A kisbabák foga-
dására a jövőben rendszeres időközönként sor kerül, mert 
hagyományt kívánunk teremteni ebből a kedves ünnepség-
ből – tudtuk meg Bauer Edittől, az önkormányzat szociális, 
egészségügyi és lakásbizottságának elnökétől. A Németh-
Šamorínsky István Művészeti Alapiskola koncerttermében 
összegyűlt szülőket és csemetéiket Orosz Csaba alpolgár-
mester köszöntötte. Ők jelentik városunk jövőjét, neveljük 
őket példamutatóan, tisztességre, becsületre – mondta 
üdvözlőbeszédében. 
Az újszülöttek ajándékot is kaptak, egy 30 eurós vásárlási 
utalványt, amelyet a Kaufland üzletközpontban vásárol-
hatnak le.             (−)

 Üdvözöljük az újszülötteket!
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Sikeres véradás

Annak ellenére, hogy a szeptember 26-ra tervezett véradás 
időpontja szeptember 30-ra módosult, sokan reagáltak a fel-
hívásra, és megjelentek az X-bionic sphere sport-  és üdülő-
központban, hogy vért adjanak. A kramárei kórház vérbank-
ját 52 somorjai donor vére gazdagítja, a kórház transzfúziós 
osztályának dolgozói ugyanis az 58 jelentkezőből 52-től vet-
tek vért. 
Az „Olimpiai vércsepp” néven a Szlovák Olimpiai Szövetség 
együttműködésével rendezett véradás sikeres volt – jegyezte 
meg Fürdős József, a Szlovák Vöröskereszt somorjai alap-
szervezetének elnöke, majd hozzátette: Köszöni mindenki 
türelmét, az első és a rendszeres véradókét is, és elnézést 
kér azért, hogy a megszokottnál egy kicsit tovább tartott a 
regisztráció. 
A véradó helyiségbe több neves látogató is érkezett. 
Fényképezkedett a véradókkal Tarr György és Vlček Erik, az 
ezüstérmes kajak négyes két tagja és Martina Kohlová olim-
pikon is. Megjelent František Chmelár, a Szlovák Olimpiai 
Szövetség elnöke, az atlétikai szövetséget Ásványi László 
képviselte, de találkoztunk Bárdos Gáborral, városunk pol-
gármesterével és Orosz Csaba alpolgármesterrel is.
A Madách Imre Gimnáziumból Veres Gábor tanárral, városi 
képviselővel, aki rendszeres véradó és a Jánský-emlékérem 
bronz fokozatának tulajdonosa, ezúttal kilenc diák érkezett 
(a felvételen). Reméljük, ők is követik majd tanáruk példa-
mutatását.                   (ti)           

Levél Orbán Viktortól

Magyarország miniszterelnöke levélben gratulált a szlováki-
ai kajak négyes tagjainak a riói olimpiai játékokon szerzett 
ezüstéremhez. 
„Nagy örömmel értesültem róla, hogy a XXXI. nyári olimpiai 
játékokon Rio de Janeiróban a szlovákiai férfi kajak négyes 
tagjaként 1000 méteren ezüstérmet szerzett. Magyarország 
miniszterelnökeként engedje meg, hogy gratuláljak ehhez a 
kiemelkedő eredményhez, további sportkarrierjéhez pedig 
sok sikert és jó egészséget kívánjak.” – Ez áll abban a 2016. 
augusztus 24-én kelt levélben, amelyet Czimbalmosné Mol-
nár Éva, Magyarország pozsonyi nagykövete adott át szep-
tember 8-án Tarr Györgynek, Vlček Eriknek, Linka Tibornak 
és Likér Péter edzőnek a csölösztői X-bionic sphere sport-
központban. Linka Tibor nevében Orosz Csaba, az 1996-os 
atlantai nyári olimpiai játékokon hazánkat képviselő kenus, 
városunk alpolgármestere vette át Orbán Viktor levelét.    (ti)  

Kétnyelvű feliratok a Billában

Tizenöt évvel azután, hogy 
Somorja városa és a Billa 
áruház szerződésben rögzí-
tette, hogy a városba költö-
ző üzletlánc helyi üzletében 
lévő áru fő kategóriáinak 
megnevezése kétnyelvű 
lesz, végre megjelentek az 
első magyar feliratok a pol-
cok fölött. Előzőleg a cég 
sem a személyes találko-
záskor nem mondott sem-
mit, sem az önkormányzati 
képviselők által írt levélre 
nem válaszolt. Idén tavasz-

szal Méry János, a Via Nova 
Ifjúsági Csoport somorjai 
elnöke telefonon vette fel 
a kapcsolatot az üzletlánc 
vezetőségével, de többször 
elutasították a beszélgetést 
vagy részmegoldásokat java-
soltak. Végül a kitartó pró-
bálkozásnak köszönhetően a 
vezérigazgató, Dariusz Bator 
elé került az ügy, aki három 
héttel később magyar nyel-
vű táblajavaslatokat küldött. 
Ezt követően az események 
felgyorsultak: egy hónappal 

később kikerültek a táblák az 
üzletbe.
Méry János így kommentálta 
az esetet: „Sokan azt gon-
dolják, hogy a kétnyelvűség 
nem fontos. Induljunk ki 
abból, hogy minden ember 
egyenlő, ezáltal az anya-
nyelvük is az. Ha a város 
lakói magyarul és szlovákul 
is elolvashatják az egyes fel-
iratokat, nyilvánvalóbb lesz 
mindenki számára, hogy két-
nyelvű környezetben élünk.  
A kétnyelvűség és a több-
nyelvűség több európai 
országban természetes, és 

zökkenésmentesen műkö-
dik. A vizuális kétnyelvűség 
a kölcsönös tiszteletről, az 
egyenrangúságról és a kul-
turális sokszínűségről tanús-
kodik. Nem azért harcolunk 
a kétnyelvű feliratokért, 
mert nem értjük a szlovák 
nyelvet. Az ideális persze az 
lenne, ha egyáltalán nem kel-
lene ezzel a témával foglal-
kozni, mert a kétnyelvűség 
természetes lenne mindenki 
számára. De, mint látjuk, 
sajnos, nem az” – fejezte be 
Méry János.

Csonka Ákos
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Új óvodai osztályok nyíltak

Remekeltek a lányok

Legyen rendben az, amink van

Városunk óvodai hálózata 
a 2016/2017-es tanévben 
új osztályokkal bővült. Az 
utóbbi években megnőtt az 
óvodába beíratott gyerme-
kek száma, ezért az önkor-
mányzat úgy döntött, átépít-
teti az Iskola utcai épületet, 
amelyben régebben már 

működött óvoda, majd az 
épület a városi lakásgazdál-
kodási vállalat irodaháza-
ként szolgált. A felújított épü-
letrészben két új, korszerű, 
minden igényt kielégítő óvo-
dai osztály kapott helyet. Ezek 
az osztályok a Szél utcai óvoda 
igazgatása alá tartoznak. 
Vajas Istvántól, a tanügyi hiva-
tal vezetőjétől megtudtuk, 
hogy az elmúlt években már 
gondot okozott a gyermekek 

elhelyezése a város nyolc óvo-
dájában, ezért volt szükség 
a bővítésre. A továbbiakban 
a hivatalvezető elmondta: – 
Még mindig sokan igénylik az 
óvodai ellátást, egyre több a 
gyermek törvényes képvise-
lője által benyújtott kérvény. 
Az óvodákba hároméves 

kortól lehet beíratni a gyer-
mekeket, de a szülők már 
korábban benyújtják a kér-
vényeket. Ezért az igénye-
ket nem tudjuk pontosan 
felmérni. A két új osztály 
megnyitásával javult a hely-
zet, de még így is maradtak 
olyan kérvények, amelyek-
nek nem tudtunk eleget ten-
ni. Számuk azonban az idei 
tanévben már tíz alá csök-
kent.      (ti)

Aki augusztusban a belvá-
rosban sétált, három fiatal-
emberre lehetett figyelmes, 
akik a városközpontot taka-
rították. Permetezték a gyo-
mot a járdák, utak, szegélyek 
szélén, majd kiszedték azt, 
söpörtek, kezelték a zöldte-
rületek széleit. Az ötlet Méry 
Jánostól, a Via Nova Ifjúsági 
Csoport elnökétől szárma-
zik, aki Mathédesz Lajossal és 
Brunczlik Viktorral együtt egy 
hónapra munkára jelentkezett 
az AREA Somorja városi válla-
latnál.
– Jó ideje szeretnénk már, 
hogy a város utcái, terei, jár-
dái, az útszélek hosszú távon 
is tiszták és gyomtalanok 
legyenek. Szerintünk fontos, 

hogy az, amink van, rendben 
legyen tartva. Sokszor beszél-
gettünk erről Nagy Józseffel, 
az Area Somorja Kft. ügyveze-
tő igazgatójával, aki végül egy 
ötlettel állt elő: mutassuk meg 
mi, akik már többször önkén-
tesen megtisztítottuk a járdá-
kat, hogy hogyan képzeljük el 
ezeket a munkákat – mondta 
Méry János, a városi önkor-
mányzat 4-es számú körzeté-
nek képviselője.
– Az első két héten rengeteg 
utcán végiggyalogoltunk, és 
lepermeteztük a járdák, utak, 
szegélyek szélén a gyomot. 
Miután elkezdett hatni a per-
met, a Halász utcát, az Iskola 
utcát, a zsinagógához vezető 
utat, a Slovnaft benzinkútja 

mögötti járdát stb. ki is taka-
rítottuk. Természetesen egy 
hónap alatt hárman nem sok 
mindent győztünk, de azért a 
munkánknak volt látszatja – 
folytatta Mathédesz Lajos.
– Józsi bával megbeszéltük, 
hogy a felügyelőbizottság ülé-
sén fel fogja vetni ezt a téma-
kört. Nagy segítség lenne az 
is, ha a családi házak tulajdo-
nosai az előttük lévő járdát és 
utat gondoznák. Óriásit vál-
tozna a járdák és utcák képe. 
Véleményem szerint meg kell 
becsülnünk azt, amink van, 
még akkor is, ha itt-ott repe-

dezett a járda vagy hepehupás 
a zöldterület. Mind a kettő 
jobban néz ki gyom és kosz 
nélkül, tisztán. Ugyanakkor 
ronda egy új járda, ami gyo-
mos, vagy egy újonnan par-
kosított füves rész, amit nem 
tartanak rendben. Természe-
tesen a város célja az, hogy a 
járdák és a zöldterületek meg-
újuljanak, de ez nem megy 
egyik évről a másikra. Addig is 
remélem, hogy találunk meg-
oldást a fent említett problé-
mára, mert fontosnak tartjuk, 
hogy rend legyen a városban 
– tette hozzá Méry János.   (−)

A Somorjai Önkéntes Tűz-
oltó Testület immáron 
huszonnegyedik alkalommal 
rendezte meg szeptember 
első szombatján a város pol-
gármesterének vándorser-
legéért folyó hagyományos 

tűzoltóversenyt. A beneve-
zett 40 csapat öt kategóriá-
ban versenyzett. Tűzoltóink 
pár éve bevezették a sport-  és 
a klasszikus kategóriát, s idén 
külön kategóriában verse-
nyeztették az országhatárain-
kon túlról érkezett csapatokat 
is. A versenyt a hagyomá-
nyokhoz híven a fúvószene-
kar nyitotta meg, a verseny-
zőket Bárdos Gábor polgár-
mester és Kocsis Sándor, a 
testület elnöke üdvözölte.
Az egészséges versengés 
során idén is kitettek magu-
kért a somorjai csapatok, 
főként a női csapatok jeles-
kedtek. A nők a klasszikus 

kategóriában a legjobb időt 
futották, így elsők lettek, a 
sport kategóriában a második 
helyet szerezték meg. A részt-
vevőket az egyes versenyszá-
mok között a Profi team csa-
patai szórakoztatták bemuta-

tóikkal, ahogy mindig, most 
is nagy sikert aratva. 
A csehországi Uherský 
Brodból néhány tűzoltó 
kerékpárral érkezett – a 140 
kilométeres utat 6,5 óra alatt 
tették meg. A somorjaiak 
nagy tapssal és elismeréssel 
fogadták őket.
A kupaverseny a késő esti 
órákig tartott, a kiértéke-
lésre, a serlegek átadására 
este tízkor került sor. Tűz-
oltóinkat a késői időpont 
nem zavarta, hiszen a baráti 
beszélgetés, a zene melletti 
szórakozás a hajnali órákig 
tartott.

Laczo István      
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Fejezetek Mátyás király életébol – 4.rész˝
A Hunyadiak egykori befo-
lyásos ellenfelei és pártfogói 
különféle alkuk által szövet-
ségre lépve támogatták Mátyás 
királlyá választását. Mindezt 
persze nem érdek nélkül tet-
ték. Saját hatalmi pozíciójukat 
erősítették, és joggal remélték, 
hogy az általuk pártfogolt ifjú 
uralkodó hálából majd tisz-
teletben tartja a fogsága ide-
jén megkötött egyezségeket, 
s elfogadja a bábáskodást. 
Hamar csalatkozniuk kellett, 
mivel Magyarország királyá-
nak határozott elképzelései 
voltak az állami ügyek intézé-
séről. Saját kezében kívánta 
tartani a gyeplőt, így kezdet-
től egy erős, központosított 
hatalom kiépítésén fárado-
zott. Erélyes volt, ambiciózus 
és harcias. Bel- és külpolitikai 
törekvéseinek, hadművele-
teinek négy fő csapásiránya 
volt: a belső rend biztosítása 
(a királyi hatalom megszilárdí-
tása, az ellenállás megtörése), 
harc a Szent Korona meg-
szerzéséért és az ország füg-
getlenségének megóvásáért a 
magyar trónra igényt formáló 

III. Frigyes ellen, nyugati had-
járatok a német-római császári 
cím elnyeréséért, valamint az 
oszmánellenes déli hadműve-
letek.   

A KoRoNA áRA
Miután nyilvánvalóvá vált, 
hogy Mátyás király nem 
tekinti magára nézve köte-
lező érvényűnek a távollété-
ben megszületett politikai 
alkukat s nem tűr beleszó-
lást az országlásba, máris 
szervezkedni kezdtek ellene. 
Az összeesküvés vezetői az 
ország tekintélyes főurai, egy-
ben legnagyobb méltóságai 
voltak: Garai László nádor és 
Újlaki Miklós erdélyi vajda, 
valamint velük szövetségre 
lépve – egykori ellenfelük – 
Szilágyi Mihály kormányzó, a 
király nagybátyja. Az uralkodó 
éppen a déli végeken tartóz-
kodott, amikor hírét vette az 
ellene irányuló zendülésnek. 
Kénytelen volt felfüggeszteni 
Galambóc várának ostromát, 
hogy hazatérve rendet tegyen. 
Garait megfosztotta nádo-
ri méltóságától, nagybátyját 
pedig – elállva a kivégzés 

szándékától – Világos várá-
ban tartotta fogva. Szilágyi 
tíz hónapnyi raboskodás után 
hívei segítségével kiszabadult 
börtönéből, majd kibékült 
unokaöccsével, aki Erdély kor-
mányzását és a Délvidék főka-
pitányságát bízta rá (egyes 
interpretációk szerint azért, 
hogy távol tudhassa magától). 
Végül Szilágyi egyik hadjárata 
során török fogságba került, 
a szultán pedig Isztambulban 
lefejeztette. Így végezte be 
életét Nándorfehérvár egykori 
hőse és az ifjabbik Hunyadi fiú 
trónra segítője.
A Garai – Újlaki liga méreg-
fogát azonban nem sikerült 
kihúzni, sőt az összeesküvők 
1459-ben Németújváron a 
Szent Koronával ellenkirállyá 
koronázták Mátyás legfőbb 
riválisát, III. Frigyes német-
római császárt. A magyar ren-
dek többsége mindezek ellené-
re kitartott koronázatlan ural-
kodója mellett, sőt Carvajal 
bíboros, a pápa legátusa is a 
Szent Korona kiadását sür-
gette Mátyás részére. Két 
összecsapást és Garai halá-
lát követően a király kibékült 
hazai ellenlábasaival. Ráadá-
sul Frigyest belső nehézségei 
és a pápa egyértelmű állásfog-
lalása is arra késztette, hogy 
felhagyjon a hadműveleteivel 
és egyezségre törekedjen. A 
megállapodásra végül Bécsúj-
helyen került sor 1463. július 
19-én. Ennek értelmében a 
Hunyadi Mátyást szövetsége-
sévé és fiává fogadó német-
római császár 80 ezer arany-
forintot kapott, úgymond, „a 
Szent Korona megőrzéséért”, 
sőt mi több, formálisan meg-
tarthatta magyar királyi címét. 
Ezzel szemben Mátyás végre 
megkaphatta az áhított koro-
nát (valamint Sopron város-
át). A szerződésnek volt egy 
nem túl szerencsés kitétele, 
miszerint ha Mátyás törvényes 
fiú örökös nélkül hal meg, a 
magyar trón a Habsburgo-
kat illeti. III. Frigyes 1459-es 
megkoronázása s a bécsújhe-
lyi egyezmény szolgáltatta a 
Habsburgok számára az első 

jogalapot a magyar trón bir-
toklására, amelyet évszázado-
kon keresztül fenntartottak. 
Az igazsághoz hozzátartozik, 
hogy a szerződés megköté-
se előtt bő két hónappal sor 
került Mátyás és Podjebrád 
Katalin esküvőjére, és a bécs-
újhelyi megállapodás idején 
az újdonsült feleség már 1-2 
hónapos terhes lehetett. A 
következő év februárjában a 
14 éves Katalin fiút szült, ám 
gyermekágyi lázban meghalt 
(miként annak idején az édes-
anyja is), és a csecsemő sem 
élt sokáig. Az 1464. március 
29-én Székesfehérváron meg-
tartott koronázási szertartá-
son a királyné már nem tudott 
részt venni (felmerült, hogy 
elhalasztják a ceremóniát a 
gyász miatt). A koronázással 
Mátyás végleg legitimálhatta 
uralmát, hiszen az Árpád-kor 
óta érvényben lévő ősi hagyo-
mány szerint Magyarország 
törvényes királyait a Szent 
Koronával Székesfehérváron 
az esztergomi érseknek kell 
megkoronáznia. A hatalom 
törvényesítése tehát megtör-
tént, de az adott helyzetben 
legalább ennyire fontos volt, 
hogy a megözvegyült király-
nak a későbbiekben újabb fia 
szülessen. Mint ismeretes, 
az uralkodó második felesé-
ge, Aragóniai Beatrix egyet-
len gyermeket sem hozott 
világra, a bécsi polgárlánytól, 
Edelpeck Borbálától született 
egyedüli fiú, Corvin János 
pedig törvénytelen gyermek 
volt. Ez pedig megpecsételte a 
Hunyadiak sorsát. 

(Folytatjuk)    
Horváth László

A Rákóczi Szövetség idén is ösztöndíjban részesítette azokat 
az első osztályba beíratott gyerekeket, akik szeptemberben 
magyar tanítási nyelvű alapiskolában kezdték meg tanulmá-
nyaikat. A Somorja és Vidéke Kulturális Társulás (SVKT) von-
záskörzetébe tartozó iskolákban összesen 146 elsős vette át a  
10 000 forintos támogatást. Légen, Nagyszarván, Tejfalun, 
Nagymagyaron és Somorján dr. Ugron Gáspár, a Rákóczi 
Szövetség alelnöke szólt a kisdiákokhoz, és üdvözölte a 
szülőket, pedagógusokat. Az ösztöndíjak átadásával kap-
csolatos munkálatokat az SVKT részéről Stöszel Emma, 
dr. Fóthy János, dr. Hecht Anna és Horváth Lajos (a képen, 
középen Csiba Lídia, a légi alapiskola igazgatója), a Rákóczi 
Szövetség budapesti irodájából pedig Komonyi Szabina és 
Petrovay László vállalta.       (–)
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Remekül sikerült a 
sportágválasztó A legeredményesebb 

évben jubilál a klub
Mint már megszokhattuk, ismét kitűnőre sikerült a hagyo-
mányos sportágválasztó, amely idén már a hatodik fejezetét 
írta. Sőt még emelkedett is a színvonal. Somorjának nincs 
párja a sport területén Szlovákiában! Büszkén állíthatjuk, 
hogy a sport fővárosa vagyunk.
Orosz Csaba, városunk alpolgármestere, a sportágválasztó 
szülőatyja és Ásványi László sportvezető, városunk neves 
patriótája gondolt egy nagyot, és az eseményt áthelyezte 
a Kormorán szálló gyönyörű parkjából az X-bionic sphere 

sportközpontba. – A váltás oka egyszerű. Az eddigi 8 sport-
ágon kívül (labdarúgás, kosárlabda, birkózás, kajak-kenu, 
vívás, tenisz, budo kan karate, kyokushin karate) további 
öt sportág mutatkozott be, mégpedig a gimnasztika, az 
atlétika, az úszás, a vízilabda és a műúszás. Ezekkel csak a 
sportközpont területén lehetett megismertetni a gyerekeket 
– mondta Orosz Csaba.
A gyerekek nagyon jól szórakoztak, felejthetetlen élménye-
ket szereztek. Azonkívül, hogy kipróbálhatták a sportokat, 
olimpikonokkal, sikeres sportolókkal is találkozhattak, pél-
dául az olimpiai ezüstérmes kajak négyes tagjaival, Tarr 
Györggyel, Vlček Erikkel vagy az Európa-bajnok Jakubík 
Gábor kajakozóval.
Az eseményt megtisztelte jelenlétével František Chmelár, a 
Szlovák Olimpiai Szövetség elnöke és Anton Siekel, a Szlo-
vák Olimpiai Szövetség Alapítványának elnöke is.           (duc)

A Kajak-Kenu Klub gálaműsorral 
ünnepelte fennállásának 50. évfordulóját

Volt mit ünnepelniük a 
somorjai evezősöknek. Az 
elmúlt fél évszázad alatt a KCK 
Szlovákia legjobb klubjai közé 
tornázta fel magát, rengeteg 
fantasztikus kajakos és kenus  
nevelkedett fel a Duna part-
ján. Ezek a sportolók az egész 
világon öregbítették városunk 
hírnevét. 
Elég, ha csak a 2016-os évet 
említjük: Zalka Csaba a junior-
Eb-n és vb-n négy érmet szer-

zett, a felnőtt-Eb-n Jakubík 
Gábor és Linka Tibor nyaká-
ba akasztottak aranyat, és az 
augusztusban véget ért riói 
olimpián Tibcsi ezüstöt szer-
zett, Farkas Vince pedig tizedik 
lett. Ezen kívül Orosz Csaba 
1996-ban az atlantai olimpián 
a C2 ezer méteren hetedik lett, 
Felix Masár 1980-ban Moszk-
vában a K1 ezer méteren hato-

dik, az ötszáz méteren pedig 
nyolcadik lett. A somorjai kaja-
kosok és kenusok emlékeikben 
visszamehettek jó pár évet- 
évtizedet, ugyanis egy rögtön-
zött kiállításon megnézhették 
a KCK 50 évét felelevenítő 
képeket.
A csölösztői csónakház udvara 
zsúfolásig megtelt. Az egykori 
és jelenlegi somorjai edzőkön, 
vezetőkön és sportolókon 
kívül megjelentek a szlovák és 

a magyar Kajak-kenu Szövet-
ség képviselői, és nem hiányoz-
tak városunk és a helyi sport-
klubok tisztségviselői sem.
A jó hangulathoz hozzájárul-
tak a remek ételek, italok és 
a vidám zene is. Nagyon jól 
sikerült az egykori magyar 
olimpikon, Wichmann Tamás 
koncertje.                              (duc)
                                      Fotó: Őry Tibor

A spoRTKluBoK EléRHETőségEi:
Atlétika: Medgyes Renáta 
(0918 258 460, medgyesovaatletika@gmail.com)
Úszás: Martin Sedloň (0911 582 462, 3pools@gmail.com)
sportgimnasztika: (0948 304 427, info@bighuggym.com, 
www.bighuggym.sk)
Vívás: Nagy József (0903 446 157)
Kosárlabda: Nagy Ferenc (0917 534 223)
Kyokushin karate: Bódis Lajos (0905 521 620)
Budo kan karate: Varga László (0915 525 698)
Tenisz: Michal Briška (0908 745 247), 
Karel Patrik (0908 774 595)
labdarúgás (sTK): Lukáš Kaplan (0948 798 119)
Kajakkenu: Seregi Zsuzsanna (0905 462 971), 
Honti Jenő (0908 626 236)
Birkózás: Horváth István (0911 988 963)
Vízilabda: Miroslav Gogola (0907 280 833, 
3poolswp@gmail.com)

Bárdos Gábor polgármester és Orosz Csaba alpolgármes-
ter szeptember 27-én fejezte ki jókívánságait azoknak a 
somorjai polgároknak, akik ebben a hónapban töltötték be 
70., 75, 80., 85. és ennél többedik életévüket. Az ünnepeltek-
nek jó egészséget és még hosszan tartó, boldog életet kíván-
tak.               (ti)   
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A Szentgotthárdi Énekegye-
sület  meghívásának ele-
get téve a Somorjai Városi 
Művelődési Központ és a 
Csemadok alapszervezeté-
nek Híd Vegyes Kara a nyár 
folyamán Magyarország leg-
nyugatabbra fekvő városába 
– Szentgotthárdra látoga-
tott.  Ezt az utat már több-
ször megtette, hiszen a Híd 
Vegyes Kar és Szentgott-
hárd Város Vegyes Kara közt 
2006-tól élő baráti kapcsolat 

működik. A két kórus immár 
hatodszor találkozott. Kóru-
sok közti csatára hívtak 
minket oda, készültünk is 
becsülettel, az általunk éne-
kelt legszebb kórusműveket 
vittük a kottatartónkban. 
Szentgotthárd a hármas 
határon fekvő többnem-
zetiségű kisváros, német, 
szlovén (vend nyelvjárás) és 
természetesen magyar ajkú 
lakossággal.  A települést 
III. Béla király alapította 
1183-ban, a franciaországi 
Trois Fontaines-ből ciszter-
ci szerzeteseket telepített 
ide monostort építve szá-
mukra, melyet Szent Gott-
hárd hildesheimi püspökről 
neveztek el. A város hangu-
latán, a középületek, terek, 
utcák és parkok küllemén 
érződik, hogy itt fontos a 
múlt értékeinek és a város 
arculatának megőrzése, szé-
pítése. A barokk templom 
szomszédságában álló mai 

Városi Színház tágas épülete 
ékes bizonyítéka a műem-
lék épületek modern kori 
felhasználhatóságának. Az 
épület az 1980-as években 
felújításon esett át, erede-
tileg 1677-ben felszentelt 
templomként, majd a XVIII. 
században magtárként szol-
gált. 
Szentgotthárd város 12 év 
óta minden nyáron egy több-
napos fesztiváljellegű ren-
dezvénysorozattal, a Szent-

gotthárdi Történelmi Napok 
programjaival emlékezik 
meg egy helybeli sorsdön-
tő csatáról, melynek során 
Szentgotthárd határában 
1664. augusztus 1-jén össze-
csaptak egymással a Monte-
cuccoli tábornok által veze-
tett keresztény császári csa-
patok és a Köprülü Ahmed 
nagyvezír vezette török sere-
gek. A magyar területeken 
zajló török háborúk során 
ez volt az első jelentős ütkö-
zet, melyben az európaiak 
győzelmet arattak a törökök 
felett.     
Odaérkezvén a péntek esti 
felvonuláson már mi is aktí-
van részt vettünk – népda-
lokat énekelve vonultunk fel 
a tömeggel Szentgotthárd 
utcáin a Szentgotthárd pol-
gármestere által vezetett 
pompás menetben, bár a 
csatazaj, az ágyúdörgés és a 
lövések ugyancsak megne-
hezítették dalos dolgunkat. 

A városban jelmezes fel-
vonulás, a törökverő csata 
újrajátszása, történelmi élő-
kép, íjászok és kaszkadőrök 
bemutatói, hagyományőrző 
népi játékok, katonai pará-
dé, népművészeti vásár és a 
szentgotthárdi csatát bemu-
tató kiállítás varázsolt el 
minket. 
Vendéglátóink a szlovén 
Rába-vidék központjában 
elhelyezkedő Hotel Lipa 
szállodában szállásoltak el 

bennünket, amely egyúttal 
a Magyarországi Szlovének 
Szövetségének is központ-
ja (Szlovén Ház).  Érdekes 
helyzet volt ez, szlovákiai 
magyarok a magyarországi 
szlovéneknél… 
Szombaton délelőtt a Szent-
gotthárdi Énekegyesület 
jóvoltából a St. Gotthard 
Spa & Welness mediter-
rán hangulatú élményfür-
dőben egy kis kényeztető 
„wellnesslubickolásban” 
részesültünk, ami igencsak 
jólesett a tikkasztó nyári 
hőségben. Felüdülve – bár 
a hölgyek esetében tönkre-
ázott frizurával – és nagy 
várakozással, lelkileg feltöl-
tődve készültünk az esti kon-
certre. 
Úti célunk a történelmi 
napok rendezvénysorozat 
kísérőprogramjaként rende-
zett „Kórusok csatája” volt. 
Erre július 30-án este került 
sor a barokk szentgotthárdi 

Nagyboldogasszony-temp-
lomban.  A koncert előtt a 
város polgármestere, Huszár 
Gábor szívet melengető 
szavakkal üdvözölte a vetél-
kedő kórusokat és a szép 
számú közönséget. Sajnála-
tát fejezte ki, hogy Somorja 
város elöljárói a meghívása 
ellenére sem tudtak meg-
jelenni az ünnepségen. A 
koncertet felemelő orgona-
játék nyitotta meg, majd mi 
következtünk. Fellépésünket 
dr. Hecht Anna vezényelte, 
Domsitz Erika kísérte zon-
gorán, szólót Csémy Erika 
és Mezei Attila énekelt. Az 
éneklésben vetélytársunk, 
Szentgotthárd Város Vegyes 
Kara követett minket. A 
kórust Soós János karnagy 
egy időben vezényelte, 
kísérte zongorán és énekel-
te az egyik férfiszólamot is, 
ami bámulatos teljesítmény 
volt.  A kóruscsata győztese 
végül a kóruséneklés lett, 
ezt örömmel és nagy tapssal 
fogadtuk. 
A rendezvény számunkra dísz-
vacsorával ért véget, amelyen 
baráti légkörben találkozhat-
tunk a szlovén vendégkórus-
sal, valamint régi barátainkkal 
is Szentgotthárd Város Vegyes 
Karából. Kardosné Kovács 
Márta, a Szentgotthárdi Ének-
egyesület elnöke és Huszár 
Gábor, a város polgármestere 
megköszönte közreműködé-
sünket, és kifejezte azon remé-
nyét, hogy városaink és kóru-
saink kapcsolata a jövőben is 
megmarad és tovább mélyül. 
Kórusunk nevében Hecht 
Anna és Cséfalvay György 
mondott köszönetet a meghí-
vásért, a nagyszerű versengé-
sért, a szívből jövő és szeretet-
teljes vendéglátásért és a szép 
és gazdag élményekért.  A 
vacsora végén közös éneklés-
sel búcsúztunk el egymástól.
Vasárnapra már csak a haza-
utazás maradt. Vidáman, 
kellemes élményekkel felpa-
kolva értünk haza Somorjá-
ra, megerősödve abban az 
érzésünkben, hogy a kórus-
éneklés szép és felemelő 
hidakat teremthet.

Csető Piroska, Csanda Ildikó 
kórustagok

szentgotthárdon járt a 
Híd Vegyes kar



2016.  október 9

A ZAlAbAi Zsigmond Városi KönyVtár AjánljA új KönyVeiből  

MENyHéRT ANNA: 
Egy szABAd Nő – ERdős RENéE REgéNyEs élETE
„Öngyilkos lett korunk legnagyobb írója, Bródy Sándor...” – 
kiáltozza egy rikkancs 1905. július 3-án Budapesten. Egy konf-
lis suhan el mellette, benne egy nő megdöbbenve, rémülten 

hallgatja a hírt. Az író szeretője az, 
Erdős Renée. Csak nem ő, csak nem a 
szakításuk okozta a tragédiát?
Erdős Renée-t Bródy Sándorhoz fűző-
dő viharos szerelme mellett erotikus 
regényeiről ismeri az utókor. De ki is 
volt ő valójában? Egy győri zsidó lány, 
aki családját hátrahagyva Budapestre 
költözött, hogy megvalósítsa álmát, 
és színésznő legyen a fővárosban? For-
mabontó, modern költőnő, aki az írás-
nak él, és az első nő, aki meg is tud élni 
belőle? Ünnepelt szerző, aki először 

vetette papírra kendőzetlenül, mi a női vágy, és akiért tömegek 
rajonganak? Az élet királynője, akinek lába előtt összetört szí-
vek hevernek? Vagy egy magányos lélek, aki saját magát keresi, 
és egy olyan világban kell helytállnia, amely gyanakodva figyeli, 
ha egy nő többet, mást akar, mint amit a társadalmi normák 
előírnak számára? Menyhért Anna regényében megismerked-
hetünk a 20. század elejének legnépszerűbb írónőjével – sze-

relmeivel, vívódásaival, a boldogságért folytatott küzdelmével. 
Egy érzékeny, szeretetre éhes asszonnyal – egy szabad nővel.

gEoRgEs siMENoN: MAigRET csApdáT állíT
Hat hónap alatt öt hasonló külsejű nőt ölnek meg Párizs Mont-
martre nevű negyedében. Mivel a lehetséges gyilkos lélektani 
profiljának megalkotása kudarcba ful-
lad, Maigret egy elmegyógyász segít-
ségét veszi igénybe. A főfelügyelőnek 
egy lehetősége marad: csapdát állít a 
sorozatgyilkosnak, akit azt híresztelve 
próbál meg előcsalogatni rejtekhelyé-
ről, hogy már elkapták az elkövetőt. 
Maigret-nek azonban vigyáznia kell 
arra, hogy ne ő és a teljes erejét felvo-
nultató párizsi rendőrség essen a csap-
dába. A Maigret csapdát állít az egyik 
olyan Simenon-regény, amely többször 
is megjelent magyarul. Ismertségéhez és világhíréhez nagyban 
hozzájárult, hogy 1958-ban Franciaországban filmet forgattak 
belőle: az egyik legnagyobb francia filmszínész, Jean Gabin 
ekkor bújt először Maigret főfelügyelő bőrébe. 2016-ban újabb 
adaptációt ért meg a regény, amelyet nagyrészt Magyarorszá-
gon forgattak. A tévéfilmben a világhírű brit színész, Rowan 
Atkinson játszotta Maigret-t.

Körülöttünk oly sok hagyományos 
érték foszlik, a múlt homályába vész, 
hogy alig tudjuk számba venni. A 
művész – olykor váteszi meglátással – 
ráérez, mely értékeket kell megörökí-
tenie, a jövőnek átmentenie. Ahogyan 
történt ez Skriba Pállal, akit mindenki 
csak Pali bácsiként ismert és szeretett: 
sok száz tanítványa a somorjai gimná-
ziumból, valamint a művészeti alapis-
kolából. Évtizedeken át az előbbiben 
matematikát és ábrázoló mértant, az 
utóbbiban képzőművészetet tanított. 
Eközben rendületlenül festett, a csalló-
közi táj és ember krónikása volt.
Akárcsak az itteni emberek, ő is ide-
genkedett a túlzó modernségtől, ami 
festményein is jól követhető: az imp-
resszionista és expresszionista hatá-
rokat nem lépte túl, ecsetkezelésben 

is megmaradt a 
hagyományos tech-
nikáknál, legföljebb 
a „pontozás”, vagyis 
a pointilizmus mód-
szerét alkalmazta. 
Amit viszont meg-
örökített, az mára 
visszavonhatatlanul a 
múlt homályába vész: 
halászai, aratói, falusi munkásai immár 
örök álmukat alusszák; hangulatos, 
fehér falú, apró ablakos, zsúpfedeles 
házait jellegtelen újak váltották fel; a 
romantikus hangulatot árasztó ágvizek 
helyén ma aszfalttal bélelt betonteknő 
terpeszkedik.
Pali bácsi képein ez még maga a való-
ság. Ha csak emlékkiállításának pla-
kátjára tekintünk: hányan tudják még, 
hogy hol voltak a Malmosi általa ábrá-
zolt vízbe hajló öreg fűzfái a kikötött 
ladikokkal, a szemközti Kőfarokkal? 
Szerencse, hogy Pali bácsi emléke és 
művei közöttünk vannak, amint arról a 
szeptember 30-án megnyitott kiállítása 
is tanúskodik: több száz tisztelője jött 
el, be sem fértek a kiállítóterembe, így 
a földszint tágas előterében lehetett 
csak megtartani az ünnepséget. 
Domsitz Erika és Hegyi Brigitta, a 
művészeti alapiskola tanárai szépen 

muzsikáltak, Szűcs Irén, az iskola igaz-
gatónője szívhez szóló szavakkal emlé-
kezett Pali bácsira, az egykori kollégá-
ra, barátra és az érzékeny művészre, 
Bárdos Gábor polgármester elismerő 
szavakkal méltata Skriba Pál tevékeny-
ségét.  
A somorjaiaknak ezúttal is értékes 
élményben lehetett részük, ami Pali 
bácsin kívül legfőképp Szinghoffer 
Gábor fiatal vállalkozónak, a kiállítás 
ötletgazdájának és szervezőjének, vala-
mint Juhász Tibor kurátornak az érde-
me. Nagyon köszönjük. 
Skriba Pál kiállítása október 13-ig volt 
látható a városi művelődési központ 
Tallós-Procházka István Kiállítótermé-
ben.
Amíg ilyen fiatal, lelkes szervezők akad-
nak Somorján, akik már most újabb 
kiállításokon törik a fejüket, lehet biza-
kodni: van jövőnk.

Ozogány Ernő              

Skriba Pál emlékkiállítása
Letűnt idők krónikája
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A VáRosi RENdőRség HíREi

èszeptember 1jén 7.58 
órakor bejelentés érkezett a 
rendőrségre, hogy a Platán 
lakótelepen az ünnep elle-
nére zajos munka folyik, és 
zavarja a környéken lakókat. 
Az építésvezető nem tudott 
engedélyt felmutatni a mun-
kaszüneti napon való mun-
kavégzésre, ezért abba kellett 
hagyniuk a munkát.  
– 8.30 órakor az Aréna ven-
déglő tulajdonosa bejelen-
tést tett, miszerint augusz-
tus 31-ről szeptember 1-re 
virradó éjszaka ismeretlenek 
eltulajdonították a vendéglő-
ből a fény- és hangeffektusok 
előállítására szolgáló kezelő-
pultot, és kárt tettek a veze-
tékekben is. A városi és az 
állami rendőrség megnézte 
a térfigyelő kamerafelvétele-
ket, s ezek segítségével sike-
rült azonosítaniuk a tettest. 
Az esetet az állami rendőrség 
vizsgálja.   
èszeptember 7én éjfélkor 
a járőrök egy kerékpárosra 
figyeltek fel, aki nagy sebes-
séggel hajtott a Duna felé. 
A rendőrök megérkezésekor 
már a vízben volt. Elmond-

ta, hogy a kelleténél több 
szeszes italt fogyasztott a 
cégbulin, ezért a vízben sze-
retné lehűteni magát. A rend-
őrök felszólítására azonban 
felöltözött, és a kerékpárt 
tolva elindult a város felé.
èszeptember 8án 9.00 óra-
kor a Gazda soron járőröző 
rendőrök olajfoltot észleltek 
az úttesten. Értesítették az 
Area városi vállalatot, mely-
nek alkalmazottai megtisztí-
tották az úttestet. 
– 9.25 órakor Bucsuházán 
egy fekete-fehér színű harci 
eb kóborolt a magánóvo-
da környékén. A rendőrök 
kinyomozták a kutya tulajdo-
nosát, akit gondatlanságáért 
pénzbírsággal sújtottak. 
 – 19.15 és 20.30 óra között 
a járőrök a Fő utcai parkból 
kitiltottak három hajléktalan 
személyt, mert szeszes italt 
fogyasztottak.  
èszeptember 10én 21.45 
órakor a Perla étterem kör-
nyékéről két kisfiú eltűnését 
jelentették a szülők. A rend-
őrök a tíz év körüli gyerekek 
keresésére indultak, és hama-
rosan meg is találták őket 

a Pozsonyi úton, majd ezt 
követően a városháza előtt 
átadták őket a szüleiknek.
èszeptember 12én 9.35 
órakor a Kaszárnya utcá-
ban egy pitbullterrier fajtájú 
kutya kószált. A rendőrök 
a hanyag kutyatulajdonost 
megbüntették.
– 16.00 órakor a Szél utcai 
óvoda környékén ismeretlen 
személyek iddogáltak. Mivel 
a városban nyilvános terüle-
ten tilos az alkoholfogyasz-
tás, a rendőrök kitiltották 
őket a helyszínről. 
èszeptember 14én 2.20 
órakor a Pomléban járőröz-
tek a rendőrök az ott tartott 
koncert után. Arra lettek 
figyelmesek, hogy a közön-
ség néhány tagja verekedni 
kezd. Az erősen ittas részt-
vevők a rendőrök többszöri 
figyelmeztetésére sem hagy-
ták abba a verekedést, ezért 
a rendőrök a főkolompost 
megbilincselték, és segítsé-
gül hívták az állami rendőr-
séget. Mire azok megérkez-
tek, a forrófejű verekedők 
lehiggadtak. Ekkor a meg-
bilincselt tettesről levették 

a bilincset, és további intéz-
kedés céljából átadták őt az 
állami rendőröknek. 
èszeptember 19én 8.05 
órakor a Fő utcára szálltak 
ki a rendőrök, ugyanis beje-
lentés érkezett, hogy még 
szeptember 16-án egy teher-
gépkocsi nekiütközött az 
egyik lámpaoszlopnak. A nyo-
mozás során fény derült arra, 
hogy egy építőanyagot szál-
lító teherautó rongálta meg 
a villanyoszlopot. A közeli 
lakótömb szigetelését végző 
cég építésvezetője nem tudott 
az esetről, ezért belső vizsgá-
latot rendelt el. A keletkezett 
kárt a cég az Area vállalatnak 
téríti meg.
èszeptember 28án 13.10 
órakor a somorjai temetőben 
a ravatalozó épülete mellett 
egy hajléktalan személy oda 
nem illő viselkedéssel kel-
tett felháborodást. Az illető 
rossz fizikai állapotban volt, 
s a járőröknek arra panasz-
kodott, hogy egész teste fáj. 
A rendőrök ezért értesítették 
a gyorsmentőszolgálatot, 
amely a dunaszerdahelyi kór-
házba szállította az érintettet.

Mint minden évben, a somorjai 
Kyokushin Karate Oyama Dojo idén 
is megszervezte zalakarosi edzőtábo-
rát. Már több éve jár a sportegyesület 
az Art hotelba karatékáival, valamint 
a szülőkkel, barátokkal. A KKODŠ 
tagjain kívül a győri Free Fighter Se. 
tagjai is részt vettek az edzőtáboro-
záson, köztük az egyesület vezetői is, 
akik a magas szintű edzéseket tartot-
ták.  Ebben az évben a napi többszöri 
tréningen kívül szombaton övvizsgára 
is sor került. A csütörtöktől kezdődő 
edzéseken mindenki keményen dol-
gozott, mindenki a maximumot nyúj-
totta. Szombaton az utolsó, táborzá-
ró edzésen minden vizsgázó sikeres 
vizsgát tett, és sokan közülük már új 
övszínnel távoztak a táborból. 
Az éjszaka közös tábortűzzel, szalon-
nasütéssel zárult egyik támogatónk, a 
Termék Kft. jóvoltából. A klub vezető-
sége gratulált a sikeres övvizsgát tett 
karatékáknak és azoknak, akik részt vet-
tek az edzőtáborozáson, nagy kitartást 
és jó erőnlétet mutatva. Egyben szeret-

nénk megköszönni a MirrorPartners, 
valamint a Vígh kovovýroba Kft.-nek és 
partnereinknek, hogy támogatásukkal 
segítették klubunkat. 
A nyári pihenő után ismét folytatód-
nak az edzések a ČSOB alagsorában a 

Fő utcán, minden kedden és csütörtö-
kön 17.00 órától. Szívesen látjuk az új 
jelentkezőket is korhatár nélkül, akik 
szeretnék kipróbálni magukat ebben 
a hagyományos japán küzdősportban. 
Jelentkezni senpai Bódis Lajosnál lehet 
a következő telefonszámon: 0905 521 
620, illetve személyesen az edzéseken. 
OSU!

Edzőtáboroztak a karatésok
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Kosárlabda

labdarúgás

KajaK-Kenu

bIrKÓZás

Egyetlen vereséggel az élen 

Zalka Csaba szegedi sziporkázása

Öt Gladiátor-érem Nyárasdról

Ceglédtől tanulhattunk

A II. labdarúgóliga nyugati 
csoportjának pontvadászata 
első fontos állomásához érke-
zett. Minden csapat találkozott 
mindegyik vetélytársával, így 
az alapszakasz első körmér-
kőzés-sorozata után, 11 baj-
nokit követően már érdemes 
elgondolkodni azon, milyen is 
a somorjai újonc játékereje. Az 
impozáns mérleg (7 győzelem, 
3 döntetlen és egyetlen vereség, 
19 : 8-as gólarány) azt jelenti, 
hogy a Fluminensével kötött 
„klubházasság” kapcsolatának 
komolysága majd most mérette-
tik meg igazán, hogy úgymond, 
a „mézeshetek” mámorosra 
sikeredett élményeit a „melós” 
hétköznapok keménysége is 
boldogsággal tölti-e majd meg. 
Mike Keeney védencei joggal 
bízhatnak ebben, hiszen újonc-
ként a szakolcaiak elleni váratlan 
és fájó hazai kisiklást (exligás 
vetélytársunk a bajnoki előtt a 
kupából is kiejtetett bennünket 
0 : 2-vel) leszámítva bravúrosan 
szerepelnek, és egyetlen vere-
séggel az alapszakasz félidei 
bajnokaként az élen zártak.   Tej-
falui tartalékegyüttesünk a VII. 
ligában (azaz a járási második 
vonalban) egyre inkább élcsa-

pattá növi ki magát, múlt havi 
fellépéseik során egyszer sem 
kaptak ki Nagy József fiai, a négy 
győzelemért és két döntetlenért 
járó 14 ponttal gazdagodva  már 
a 4. helyre kúsztak fel, különö-
sen a gólerős Rigó –  Grunfeld 
csatárkettősnek köszönhetően, 
ők ketten az eddigi 27 tejfa-
lui gólból 15-öt szereztek, a 20 
éves Grunfeld Nikolas egyma-
ga 10-szer volt eredményes, pár 
perc erejéig talán érdemes lenne 
őt kipróbálni az A csapatban 
is…  Csak a rosszabb gólarány 
miatt nem listavezető  U19-es 
csapatunk, amely a III. liga nyu-
gati csoportjában eddig leját-
szott hét fordulója alatt hatszor 
nyert és egyszer remizett, így a 
Bánovcével társbérletben az élen 
állnak. Fiatalabb ifijeinkre (U17) 
sem lehet panasz, hiszen 18 pont-
tal, 6 győzelemmel és egyetlen 
vereséggel (23 : 6-os gólarány-
nyal) jelenleg a Vágsellye mögött 
a 2. helyen tanyáznak. A területi 
bajnokságokban szereplő diák-
csapataink továbbra is gólgazdag 
meccseken iskolázzák le ellenfele-
iket, mind az U15, mind az U13-
as veretlenül, figyelemre méltó 
gólarányokkal (44 : 6 és 81 : 1) 
vezetik a pontvadászatukat.  

A plovdivi junior-Európa-
bajnokságon és a minszki 
U23-as világbajnokságon elért 
sikereit követően a 17 éves 
Zalka Csabának a Szegeden 
rendezett Olimpiai Remény-
ségek Nemzetközi Regattáján 
kellett igazolnia tehetségét. 
Sokak szerint ez a 2020-as 
tokiói olimpiára joggal pályá-
zó fiatalok fesztiválja felér egy 
ifjúsági előolimpiával, hiszen 
31 ország 800 versenyzője ült 
vagy térdelt kajakba-kenuba a 
Maty-éri központban. Csaba, 
ahogy azt már tőle megszok-
hattuk, ezúttal is remekelt. 

A K1-es sprintszámban 200 
méteren a litván Szakaliusz 
és a német Hardyt lehajráz-
va 37,07 másodperces idővel 
végzett az élen, majd az 500 
méter egyénit is fölényesen 
nyerte,  közel 1 másodpercet 
vert a német Kurschatra –,  
így két nap után két arany-
nyal  zárt. A folytatásban az 
1000 méteren ugyan csak az 
5. helyen végzett, ám az utol-
só számra is tartogatott még 
egy érmet, a kajak párosok 
200 méteres sprintjében Libai 
Zsolttal együtt a bronzot 
lapátolták össze. 

Kemény hazai edzőtáborozást 
követően a Gladiátor BK ifjú 
reménységeinek ezúttal nem 
kellett messzire utazniuk, hogy 
érmekkel térhessenek haza, 
hiszen csak a közeli Nyárasd 
sportcsarnokában leterített sző-
nyegek várták a Szeiler – Hor-
váth – Mezzei trénertrió véden-
ceit, na meg persze szlovák, 
cseh, magyar és horvát vetély-
társak. A kadettek (U16) 76 kiló-

sainak erős mezőnyében arany-
érmet szerzett Holocsi Bence, a 
fiatalabb diákoknál (U14) a 44 
kilogrammosok között Szeiler 
Matyi a 2. helyen végzett. A leg-
kisebbek sem maradtak csillogó 
érmek nélkül, az  52 kg-osoknál 
Bartalos Marek, a 43 kg-os súly-
csoportban  Sáfrány Mathias és 
a 31  kg-osoknál Martin Lukáček 
is ezüstöt harcolt ki a szőnyegen

Összeállította: D. Tok Ernő

A női Extraliga poprádi 
rajtja előtt, a felkészülési 
időszak lezárásaként rende-
zett nemzetközi tornán, a 

6. alkalommal sorra kerülő 
Polgármester-kupán tesztel-
tük alaposan megváltozott 
és főleg saját nevelésű juni-

orokkal megfiatalított csa-
patunkat. A szlovák, magyar 
és osztrák riválisokkal szem-
ben leginkább a tapasztalat-
szerzés és az új játékelemek 
gyakorlása volt a cél, s bár 
talán néhány szurkoló fel-
kapta a fejét, hogy a Cegléd 
ennyire nagy pontkülönb-
séggel valósággal leisko-
lázta az új edzővel felálló 
női együttesünket, a Pol-
gármester-kupa keretében 
lejátszott tesztmeccseken 
nem az eredmények számí-
tottak igazán. A pozsonyi 
Slovant és a bécsi Basket 

Flamest magabiztosan meg-
vertük, így a Poprád elleni 
bajnoki nyitányra felemás 
hangulatban utazhattak 
Vyňuchalováék.  A hazai 
juniorokon kívül Tomáš 
Kačmarík rendelkezésére 
álltak természetesen az új 
szerzemények, (M. Beronja, 
G. Nagyová,  L. Slezáriková) 
is. 13 pontos győzelmünk  
a Poprád otthonában egy 
percig  sem volt kétséges.  
Junior lányaink is megkezd-
ték a szezont a lévaiak elleni 
páros meccseléssel, 1 győze-
lemmel és 1 vereséggel.

Sportkrónika: Szeptemberben történt

EREdMéNyEK
A csApAT (ii. liga): Vágújhely – Somorja 1 : 1, Somorja – Nagy-
szombat B 2 : 2, Besztercebánya – Somorja 0 : 2, Szentgyörgy – 
Somorja 0 : 1, Somorja –  Szakolca 0 : 2. 
A Szlovák kupában: 1. forduló: Dévényújfalu – Somorja 1 : 4, 2. for-
duló: Somorja – Szakolca 0 : 2. 
B csApAT (Vii.liga): Tejfalu – Sárrét 6 : 2,  Tejfalu – Felbár  
1 : 1, Várkony – Tejfalu 0 : 2,   Tejfalu – Nagyudvarnok 3 : 3, 
Padány – Tejfalu 1 : 3.  u19: Nagysurány – Somorja 1 : 6,  Somorja 
– Galánta 5 : 4, Krakovany – Somorja 0 : 2, Somorja – Partizánske 
6 : 1. u17: Nagysurány – Somorja 1 : 2,  Somorja – Galánta  
3 : 1, Krakovany – Somorja 3 : 2, Somorja – Partizánske 3 : 0). 
u15: Lamač – Somorja 3 : 3, Somorja – Domino Pozsony  
1 : 0, Szenc B – Somorja 1 : 5,  Somor-ja – Éberhard 12 : 0.  
u13: Z. Bystrtica – Somorja 0 : 4, Somorja – Csölle 15 : 0, Ivánka 
– Somorja 0 : 4, Somorja – Z. Bystrica 8 : 1,  Somorja – Éberhard 
15 : 1. 

EREdMéNyEK
Női extraliga: Poprád - Somorja 53 : 66, pontszerzőink: 
Vyňuchalová 17 , Beronja 14, Slezáriková 14, Hašková 7, 
Nagyová 6, Theiner 4, Óvari 2, Slimáková 2. 
Juniorok: Somorja – Léva 55 : 37 (Slimáková 19, Mišovičová 
13, Lelkes B. 9), Léva – Somorja 83 : 39 (Mareková 8, 
Mišovičová 8, Mészáros 8). 
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2016. augusztus 14-én Varga Alex, augusztus 22-én 
Tobiáš Jozef, augusztus 23-án laczová sofia és 
paradiová Michaela, augusztus 24-én Mátiš Alex Karol, 
augusztus 28-án Česná laura, szeptember 1-jén Joštová 
Ema és sovík Roman, szeptember 6-án sameliak dali
bor, Kaczová Viktória és Blažek Filip, szeptember 20-án 
Šimko Martin látta meg a napvilágot.
Sok sikert, újszülöttek!

SZÜLETETT

2016. szeptember 6-án patonyi lászló 81 éves korában 
és Koszna pál 51 éves korában, szeptember 10-én Tóth 
Károly 57 éves korában, szeptember 15-én Mester Erzsé
bet ilona 68 éves korában, szeptember 17-én csiba Jenő 
85 éves korában, szeptember 25-én csörgő János 65 éves 
korában távozott az élők sorából. 
Béke poraikra!

2016. szeptember 10-én Tomáš záhor és Renáta 
Rothová, 2016. szeptember 17-én szalay géza és szeitl 
Erika esküdött örök hűséget egymásnak.
Gratulálunk! 

ELHUNYT

HÁZASSÁGOT KÖTÖTT

KÖSZÖNTŐ

Jó egészséget, sok örömet, boldogságot kívánunk azon 
polgártársainknak, akik októberben töltik be 70., 75., 
80., 85. és ennél többedik életévüket: Mészáros Katalin, 
Kovaľko Albert mérnök, csenkey Tibor, Kontár zsu
zsanna, győri Terézia, Kovács Ferenc, Nagy gyula, 
Nagy József, Hancz Margit, Vasi Mihály, Špačková 
dobromila, Horváth imre, Firbasová Margita, Kozmér 
istván, Tomašovičová Katarína, Almási Katalin, dr. 
Halasi istván, Štecová Magdaléna, Hájek Šimon mér
nök, Halčák Milan mérnök, Halag Vojtech, sutusová 
Etela, gottlieber János, duchajová Ružena, Brixová 
Mária, Jáger irén, szijjártó Margit, Mudr. Krčová 
Mária, Karčovičová Helena, Filipcsik Julianna, Kovács 
Erzsébet, durdiak Ján, álló Titusz, Karcsovics Rozália, 
Hamar irén.

MEGEMLÉKEZÉSEK

„Szeretteim, én már elmentem,
küzdöttem, de tovább nem tehettem.
Szerettem volna még sokat remélni,
gyermekeim útját figyelemmel kísérni.
A halál eljött, búcsúzni nem hagyott,
édes szeretteim, én már az Úrnál vagyok.”

„Üres lett az udvar, a kert, a ház,
Egy éve annak, hogy örökre itt hagytál.
Annyira hiányzol, rossz így egyedül lenni,
Hiányod nem lehet szavakban kifejezni.
Bánatot idéz minden kedves emlék,
Gondoljanak rá, kik őt szerették.”

„Elmentél tőlünk egy szép napon,
Azóta tiéd a csend és a nyugalom.
Hiányod elviselni nagyon nehéz,
De szívünkben örökké él az emlékezés.”

„Hiányod elviselni nagyon nehéz, 
Örökre megtart szívünkben az emlékezés.”

„Beteg teste elpihent már, 
de lelke még velünk jár.
Mert nem hal meg, kit eltemetnek,
Csak az, akit elfelednek.”

Fájó szívvel emlékezünk október 25-én, halálának 10. 
évfordulóján drága halottunkra,
FEHéR sáNdoRRA,
aki 57 éves korában távozott szerettei köréből.
Emléked megmarad, őrizzük mosolyodat.

Szerető családod

Áldozzunk egy néma percet BoTló ENdRE 
emlékének, aki egy éve, október 17-én hunyt el.

A gyászoló család 

Fájó szívvel és soha el nem múló 
szeretettel emlékezünk 
sáRKözi sáNdoRRA
halálának 2. évfordulóján.

Emlékét örökké őrző családja

Örök fájdalommal emlékezünk
NAgy pálRA  (1983 – 2012)
halálának 4. évfordulóján.

Szerettei

Ezúton mondunk köszönetet 
mindazoknak, akik 2016. szeptember 9-én 
elkísérték utolsó útjára a tejfalui temetőbe
pAToNyi lászlóT.

A gyászoló család 

Soha el nem múló szeretettel 
emlékezünk halálának 25. évfordulóján
BiTTERA isTVáNRA (Somorja),
aki 1991. október 19-én távozott 
szerettei köréből.

Emlékét örökké őrző szerető családja

•  Október 14.  Bulíková Slávka fényképkiállításának meg-
nyitója – 18.00 A kiállítás október 28-ig tekinthető meg 
munkanapokon 9.00 órától 20.00 óráig.

•  Október 15.  Katica Gyermek Néptáncfesztivál – 14.00 – 
20.00

•  Október 19. Különös házasság – a Komáromi Jókai Szín-
ház bérletes előadása – 19.00 

•  Október 21.  Önbizalomhiány és félelmek – Csernus Imre 
pszichológus előadása – 18.00

•  Október 21.  Zenei klub a bábteremben – 19.00  
•  Október 26.  Furfangos Andris -- szlovák nyelvű előadás 

gyerekeknek – 8.30 és 10.30
•  Október 27.  39 fok -- szlovák nyelvű előadás gyerekeknek 

– 8.30
•  Október 28.   Halloween Party – 18.00
•  November 16.  Mirandolina, te drága – a Kassai Thália 

Színház bérletes előadása – 19.00
•  November 18.   Csalló - bál – 19.00
Az aktuális programról a VMK honlapján is tájékozódhat: 
http://mskssamorin.sk/

VÁROSI MűVELŐDÉSI KÖZPONT
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MEGEMLÉKEZÉSEK

Hosszú 30 év telt el azóta, hogy szeptember 4-én 
utolsót dobbant fájó szíve drága halottunknak,

HAMAR lászlóNAK. 
Akik ismerték és szerették, szenteljenek emlékének egy 

röpke pillanatot. Szívünkben örökké él.
A gyászoló család

orgonahangverseny
A somorjai Nagyboldogasszonytemplomban 
2016. október 23-án 18.00 órakor

Kapitány dénes (Magyarország) 
orgonahangversenyére kerül sor.

Műsoron georg Friedrich Händel, Johann sebastian 
Bach, Felix MendelssohnBartholdy, 

Théodore dubois, Albert Renaud és Noel Rawsthorne 
művei szerepelnek.

Fájó szívvel emlékezünk október 16-án, 
halálának 8. évfordulóján
NAgy TiBoRRA – lENNoNRA.

Emlékét örökké őrző családja

Tóth Károly emlékére
Szomorú hír érkezett 
szeptember 10-én a Fórum 
Kisebbségkutató Intézet-
ből: hosszú, súlyos beteg-
ség után elhunyt az intézet 
alapítója és első igazgatója, 
Tóth Károly. 
Tóth Károly 1959-ben szü-
letett Vághosszúfalun. A 
szlovákiai magyar közélet-
be már diákként, a pozso-
nyi Comenius Egyetem 
magyar–történelem sza-
kának hallgató-
jaként kapcsoló-
dott be, majd a 
Madách Könyvki-
adó szerkesztője-
ként kapcsolatba 
került a korszak 
magyar és szlovák 
irodalmi életének legfonto-
sabb szereplőivel. Részt 
vett az amatőr színjátszó 
mozgalomban, szervezte a 
pozsonyi, vágsellyei klub-
életet, tagja volt az Iródia 
mozgalmának, alapító tag-
ja a pozsonyi Magyar PEN 
Clubnak. A husáki szoci-
alizmus rendszerét eluta-
sítva már diákként bekap-
csolódott a Csehszlovákiai 
Magyar Kisebbség Jogvédő 
Bizottságának munkájába. 
Egyik kezdeményezője volt 
a Csehszlovákiai Magya-
rok Memoranduma 1988 
c. dokumentumnak, amely 
amellett, hogy összefoglal-
ta a magyar közösség prob-
lémáit, határozott állást 
foglalt a demokratikus 
európai értékrend mellett.  
1989-ben az egyik alapítója 
volt az első, a pártállamtól 
független szlovákiai politi-

kai mozgalomnak, a Füg-
getlen Magyar Kezdemé-
nyezésnek. Az FMK, majd 
a Magyar Polgári Párt elnö-
keként, pártigazgatójaként 
pótolhatatlan szerepet ját-
szott a szlovákiai magyar és 
az egész szlovákiai társada-
lom demokratikus átalaku-
lásában. 1996-ban alapítója 
és 2014-ig igazgatója volt 
a Fórum Kisebbségkutató 
Intézetnek. A tudományos 

élet intézménye-
sülésének támoga-
tása mellett egyik 
kezdeményezője 
volt a szlovákiai 
magyar civil tár-
sadalom erőfeszí-
téseit összehan-

goló testület, a Szlovákiai 
Magyarok Kerekasztala 
megalakításának. 2014-től 
a Fórum Kisebbségkutató 
Intézet Tudományos Taná-
csának elnöki tisztjét töl-
tötte be. 
Tóth Károly személyében 
egy, az európai demokra-
tikus értékek iránt mélyen 
elkötelezett, a szlovákiai 
magyar közösségért tevé-
keny szerepet vállaló kol-
légát és egy nagyszerű 
embert, barátot veszítettünk 
el. Örökségét ápolni fogjuk!
Tóth Károlyt, aki 2016. 
április 17-én a városi önkor-
mányzat ünnepi ülésén 
átvette a képviselő-testület 
által adományozott Pro 
Urbe díjat, 2016. szeptem-
ber 14-én helyezték örök 
nyugalomra a somorjai 
temetőben. Nyugodjék 
békében!

Család- és párkapcsolat-segítő program

MEGHÍVÓ
A szervezők szeretettel várják egy egyedi csoportos 
interaktív kurzusra, ahol fejlesztheti önismeretét, 

családi kapcsolatait és jelenlegi, illetve jövőbeli párkap-
csolatát.

szakmai vezetők:
Ujpál Emőke tanácsadó szakpszichológus

Süll Tamás párkapcsolati tanácsadó. 

A programsorozat októbertől márciusig tart, 
havonta egy alkalommal.

Az első alkalom helyszíne és időpontja: 
Somorja, Iskola utca 37. (Csemadok-ház) 

 2016. október 22., 15.00 és 18.30 óra között.

Bővebb információ és jelentkezés: 
Bándy Katalin: bandy.kati@gmail.com 

0948 192 700

inZERujtE u nás, 
opLAtí sA!

HiRDEssEn
náLunK, mEgéRi!

0905 468 471
noviny@samorin.sk



Október és november 
a Moziban!

10. 19. (szerda), 19:00 óra Somorjai Kaszinó

10. 22. (szombat),  19:30 óra Jazz Night 

10. 25. (kedd),  17:30 óra  Barátnő Klubest, „A nő, ha lovasíjász”

10. 28. (péntek),  18:00 óra TÁNCHÁZ, vendég: Juhász zenekar, Szabadka

11. 06. (vasárnap),  17:00 óra FOLKKLUB, vendég: Juhász Réka

11. 08. (kedd),  17:30 óra  Barátnő Klubest, 

téma: gyógynövények, egészséges életmód

11. 12. (szombat),  19:30 óra  Swing Business (HU)

11. 19. (szombat),  20:00 óra  Phoenix RT.

11. 20. (vasárnap),  17:00 óra   Made in Hungária – 

féli amatőr színjátszó társulat előadása

11. 25. (péntek),  19.30 óra  KOPPÁNY – Egy cowboy élete

11. 26. (szombat),  19:30 óra  Bágyi Balázs New Quartet (HU)

A műsorváltozás jogát fenntartjuk!

facebook.com/mozi.club


